
 در نشست ديروز 
فريدون حسن

    گزارش
برانكو و حسيني 
تم��ام  ق��د از 
برنامه ه�اي تي�م مل�ي حماي�ت كردن�د.

 نشست خبري كاپيتان تيم فوتبال پرسپوليس 
ظهر ديروز در محل باشگاه با حضور اصحاب رسانه 
برپا شد. در اين نشست كه گرشاسبي مديرعامل 
پرسپوليس و برانكو سرمربي اين تيم هم حضور 
داشتند، قرار بود كاپيتان سابق تيم ملي فوتبال از 
دلايل خداحافظي ناگهاني اش از تيم ملي صحبت 
كند، اما حسيني برخلاف آنچه تصور مي شد، تنها 

تشكر كرد و به حمايت از تيم ملي پرداخت.
ديروز تقريباً كساني كه آمده بودند، تصور مي كردند 
كه قرار اس��ت نوك تيز حملات به سمت كارلوس 
كي روش باشد. اين را مي شد حتي از برخي سؤالات 
شيطنت آميز هم متوجه شد، اما حسيني و برانكو 
موضع گيري در برابر تيم ملي نداشتند و حرفي جز 

حمايت از تيم ملي نزدند.
   تصميم حسيني شجاعانه بود

گرشاس��بي، مديرعامل باش��گاه پرس��پوليس  با 
تمجيد از شجاعت سيدجلال حسيني در اتخاذ اين 
تصميم گفت:  »حسيني به من گفت تيم ملي من، 
پرسپوليس است. مطمئن باشيد كه كمك مي كنم، 
پرس��پوليس به اوج برس��د. برانكو نيز در بازگشت 
حسيني نقش بسزايي داشت. مش��ورت هايي كه 
برانكو به حسيني داد، باعث ش��د او روحيه خود را 

از دس��ت ندهد و با قدرت به كارش در پرسپوليس 
ادامه دهد.«  

   افتخار مي كنم با او كار كرده ام
در ادامه نوبت به برانكو، سرمربي پرسپوليس رسيد 
كه با تمجيد از كاپيتان تيم��ش، او را افتخار خود، 

خانواده و هواداران پرسپوليس خواند. 
برانكو گفت: »به او به خاطر 115 بازي ملي تبريك 
مي گويم. من مربي باتجربه اي هستم و با بازيكنان 
بزرگي كار كرده ام، نمونه آنها لوكا مودريچ اس��ت 
كه قرار است برنده توپ طلا شود. مي خواهم بگويم 
سيدجلال حسيني نيز در زمره اين بازيكنان قرار 
دارد. افتخار من اس��ت كه با او كار كرده ام. او دست 
راس��ت من در تمرينات بوده و ما با كمك او نتايج 
درخشاني كسب كرده ايم. س��يدجلال ركورددار 

قهرماني در تاريخ ايران است.«
   هيچ طلبي از فوتبال ندارم

سيدجلال حسيني اما بسيار غافلگيرانه حرف هاي 
خود را آغاز كرد. حس��يني بعد از اينكه عنوان كرد 
چندين بار تصميم به خداحافظي از تيم ملي گرفته، 
اما هر بار پشيمان شده، از مردم شهر زادگاهش بندر 
انزلی تشكر كرد و گفت: »از برانكو ممنونم. از امير 
قلعه نويي تشكر مي كنم. از علي دايي متشكرم، از 
افشين قطبي هم همين طور. از كارلوس كي روش 
بسيار ممنونم. هفت سال شاگرد او در تيم ملي بودم و 
خيلي چيزها از او ياد گرفتم. تمامي اين مربيان به من 

اعتماد كردند و مرا به تيم ملي دعوت كردند.«

حسيني ادامه داد: »از لحظه اي كه اعلام خداحافظي 
كرده ام، هواداران مرا شگفت  زده كرده اند. من به خاطر 
فينال آسيا شرمنده هستم، اما اميدوارم موفقيت هاي 

بيشتري براي پرسپوليس به دست بياورم.«
نكته جالب توجه نشست ديروز وقتي بود كه برانكو 
حرف هاي حسيني را قطع كرد و گفت: »من حسيني 
را 10 سال قبل از تيم ملي خط زدم، اما الان مي فهمم 
كه چه اشتباه بزرگي انجام دادم. اگر الان بودم، قطعاً 
او هم در تيم ملي بود.« حسيني در پاسخ به سؤالي 
مبني بر عدم برپايي بازي خداحافظي براي خودش 
گفت: »اين شرايط هميشه بوده، براي بزرگاني چون 
دايي و مهدوي كيا هم بازي خداحافظي برگزار نشد، 
اما من براي كشورم بازي كردم و توقعي هم ندارم.« 
كاپيتان سابق تيم ملي در ادامه افزود: »از كادر فني 
تيم ملي ممنون هستم. تا وقتي حضور داشتم، رفيق 
آنها بودم و حالا هم هوادار تيم ملي هستم و براي اين 
تيم آرزوي موفقيت دارم. به تصميم سرمربي تيم 
ملي احترام مي گذارم و در هر تيمي كه باشم، تلاش 
مي كنم. البته بزرگ ترين حس��رتم عدم حضور در 
جام جهاني روسيه بود. رؤيايم حضور در اين جام بود، 
چون به خاطرش رنج زيادي كشيده بودم. به هر حال 
همه چيز تمام شده و ديگر حسيني را در تيم ملي 
نخواهيد ديد، حتي اگر كادر فني هم تغيير كند و من 
در ليست كادر جديد باشم. من هيچ طلبي از تيم ملي 
فوتبال ايران ندارم. هميشه در كنار تيم ملي هستم و 
اميدوارم مسئولان مشكلات اين تيم را حل كنند تا با 

كسب بهترين نتيجه دل مردم شاد شود.«
    از صميم قلب هوادار تيم ملي هستم

بعد از اين موضع گيري حسيني، برانكو نيز در حمايت 
از تيم ملي گفت: »خوشحالم كه اين حرف ها را امروز 
در اين جمع باشكوه مي زنم. از صميم قلب خودم، 
پرسپوليس، بازيكنان، مربيان، هواداران و مديران 
براي تيم ملي آرزوي موفقيت مي كنم. ما تاكنون 
هيچ مخالفتي با برنامه هاي تيم ملي نداش��ته ايم و 
هميشه بزرگ ترين هوادار اين تيم بوده ايم. اصلاً مهم 
نيست كه چه كسي مدير يا مربي تيم ملي باشد.« 

     پيام كي روش براي سيد جلال
كارلوس كي روش نيز در پيامي از زحمات سيدجلال 
در تيم ملي قدرداني كرد. در مت��ن اين پيام آمده 
است: »از جلال عزيز به خاطر اينكه قسمت عمده اي 
از دوران بازيگري بين المللي خود را در تيم ملي و با 
شخص بنده به عنوان سرمربي تقسيم كرد، تشكر 
مي كنم. براي من اين افتخار بزرگي بود. من هميشه 
شما را به عنوان بهترين كاپيتان هايي كه با آنها كار 
كردم، يك فرد حرفه اي و بي نظير، يك كاراكتر وفادار 
و بسيار بزرگ كه هميشه براي تمامي بازيكنان درون 
و بيرون زمين يك الگو بود، به خاطر مي آورم، حتي 
فراتر از 115 بازي بسيار تأثيرگذار براي تيم ملي. تو 
يك الگوي فوق العاده ب��راي تمام بازيكنان ايراني و 
تمام بازيكناني كه بعد از تو آمده اند و خواهند آمد، 
خواهي بود. براي شخص بنده باعث افتخار بود كه 

توانستم اينها را به چشم ببينم. از تو ممنونم.«

فوتبال ايران و چالشي به نام مديران هزينه!
دبيركل فدراس��يون فوتبال ديروز پرده از زخمي كهنه در فوتبال ايران 
برداشت و تأكيد كرد كه بازاريابي و فعاليت اقتصادي چالش فوتبال ماست. 
پربي راه هم نيست، همانطور كه محمدرضا ساكت مي گويد معضل اصلي 
باشگاه هاي ايراني ضعف در درآمدزايي است، ضعفي كه سبب شده چشم 
اكثر باشگاه ها در فوتبال به جيب دولت باشد و فوتبال دولتي در ايران يكي 
از مهم ترين مشكلاتي است كه اين ورزش براي توسعه با آن روبه رو است. 
تنها نگاهي به ليست باشگاه هاي فعال در سطح فوتبال كشور مشخص 
مي كند كه در صورت قطع بودجه دولتي بايد فوتبال را تعطيل كرد و كمتر 
باشگاهي است كه بدون كمك مستقيم و غيرمستقيم از دولت بتواند به 
فعاليتش به عنوان يك باشگاه مستقل ادامه دهد. اين معضل وقتي حادتر 
مي شود كه با گذشت زمان، نه تنها وابستگي باش��گاه ها به دولت كمتر 
نمي شود، بلكه وابس��ته بودن به كمك هاي دولت هر سالي كه مي گذرد 
از سوي باشگاه هاي مختلف كه هر كدام به شكلي به دولت وصل هستند، 

افزايش هم پيدا می كند. 
اين در ش��رايطي اس��ت كه در فوتبال حرفه اي دنيا، باشگاه ها به صورت 
خصوصي اداره مي شوند و دولت در بخش حرفه اي فوتبال چه به صورت 
تيمداري و چه حمايت هاي گاه و بيگاه به فوتب��ال ورود پيدا نمي كند و 
همانطور كه فيفا يك نهاد مستقل است، باشگاه ها در اكثر دنيا با استقلال از 
بودجه دولتي به صورت خصوصي فعاليت مي كنند، به خصوص كه فوتبال 
در چند دهه اخير با جدا شدن از يك ورزش صرف به يك ورزش پولساز در 
دنيا تبديل شده و سرمايه گذاري در اين رشته همواره يكي از مواردي است 
كه علاوه بر سوددهي با توجه به جذابيت اين رشته مورد توجه سرمايه داران 
بزرگ دنيا بوده است.  در ايران اما خبري از باشگاه هاي خصوصي نيست 
و اندك تيم هايي كه مستقل از بودجه دولتي فعاليت مي كنند با وضعيت 
س��ختي روبه رو هس��تند و خيلي از اين تيم ها هم تنها چند سال پس از 
فعاليت، از س��طح فوتبال كشور محو مي ش��وند و فقط نامي از آنها باقي 
مي ماند.  چرا فوتبال  كه  به عنوان يك صنعت پرسود مطرح است  نمي تواند 
در كشورمان گليمش را از آب بيرون بكشد و   سهمي از درآمدهاي چند 

ميليارد دلاري سالانه در فوتبال دنيا داشته باشد؟
 بديهي است كه باشگاه هاي ايراني با مش��كلات زيادي در راه درآمدزايي 
روبه رو هس��تند. عدم رعايت قانون كپي رايت و عدم دريافت حق پخش 
تلويزيوني از موانعي اس��ت كه راه بازاريابي و فعاليت اقتصادي در فوتبال 

ايران را سخت كرده است. 
با اين حال انداختن همه مشكلات مالي باش��گاه ها به گردن صداوسيما 
و كوبيدن بر طبل اينكه تلويزيون حق فوتبال را نمي دهد، تنها يك فرار 
رو به جلو و توجيهي براي سوءمديريت هايي است كه سبب شده مديران 
باشگاه ها به جاي اينكه يك مدير درآمدزا باشند، تبديل به مديران هزينه 
شوند. مديراني كه فقط ياد گرفته اند چطور خرج كنند و راهي براي جبران 
هزينه هاي باش��گاه از راه درآمدزايي فرانگرفته اند و همواره چشم شان به 
دست دولت بوده است. مانند حرف هاي ديروز مسعود سلطاني فر كه در 
اظهاراتي عجيب و قابل تأمل پرداخت بدهي هاي 10، 15 سال اخير باشگاه 
پرسپوليس را »تلاش مقدس« دانسته و توضيح نداده كه پرداخت پول 
از بيت المال براي بدهي هايي كه نتيجه سوءمديريت هاي مديران دولتي 
باشگاه هاست، چه جاي افتخاري دارد كه پسوند »مقدس« را هم براي آن 
به كار برده است.  ضعف فوتبال در بازاريابي و فعاليت اقتصادي را بايد در 
همين نوع نگاه مديراني مانند وزير ورزش ديد. وزيري كه به جاي اينكه از 
زيرمجموعه اش در باشگاه هاي دولتي، خواهان درآمدزايي و برابر كردن 
درآمدها و هزينه ها باشد، دست در جيب بيت المال و البته دولت هم مي كند 

تا ضعف زيرمجموعه اش را بپوشاند. 
 اين در حالي است كه فوتبال كشور براي برون رفت از وابسته بودن به دولت 
و درآمدزايي مستقل به مديراني احتياج دارد كه راه كسب درآمد و فعاليت 
اقتصادي را بلد باشند و بتوانند در اين مسير دست باشگاه ها را بگيرند و 
مستقل عمل كنند. مديراني كه مي دانند در شرايطي كه از گرفتن حق 
پخش تلويزيوني به عنوان يكي از راه هاي اصل��ي درآمدزايي محرومند، 
با توجه به پولس��از بودن فوتبال از راه هاي ديگر براي كس��ب درآمد وارد 
مي شوند. چنين مديراني مانند مديران امروز فدراسيون فوتبال و باشگاه ها 
نيستند كه پرداخت نشدن حق پخش تلويزيوني را بهانه اي براي دست روي 
دست گذاشتن و استفاده از بودجه دولتي عنوان كنند. مديران آماده خور  كه 
ريشه اصلي چالش اصلي فوتبال ايران، يعني ضعف در بازاريابي و فعاليت 

اقتصادي را بايد در سيستم مديريتي آنها يافت. 

سعيد احمديان حسيني: شاگرد كي روش بودم و از او ممنونم

اصرار قاطعانه وزير ورزش به واگذاري سرخابي ها
خصوصی سازی واقعی يا رفع تکليف

درست مثل هميش��ه، حرف ها چنان قاطعانه، زيبا و دلفريب است كه 
گويي اين بار ديگر قرار است داس��تان واگذاري به سرانجام نيكي برسد، 
اما اين روند را پيش از اين ني��ز از همه آنهايي كه بحث خصوصي كردن 
سرخابي هاي پايتخت را مطرح كرده بودند، شنيده ايم. با اين تفاوت كه 
اين بار وزير ورزش به ش��كلي كاملًا ظريف و زيركان��ه در حال واگذاري 
پرسپوليس و استقلال است: »امروز با توجه به ساماندهي مالي و ايجاد 
ساختار مناسب در باشگاه ها، س��هام آنها از دو سال قبل با ارزش تر شده 
و با توجه به ظرفيت س��ازي خوبي كه در پرسپوليس و استقلال محقق 
ش��ده، قطعاً با قيمت متفاوت تر از گذشته عرضه مي ش��وند. با جديت 
فرآيند خصوصي س��ازي را دنبال مي كنيم تا هرچه سريع تر اين كار به 

سرانجام برسد.«
وزير طوري صحبت مي كند كه گويي سرخابي ها همان دو تيم بدهكاري 
نيستند كه خريداران احتمالي بايد قبل از هر چيز براي بدهي هاي هنگفت 
و نجومي آنها فكري كنند! جالب تر اينكه قبل از ارسال مصوبه دولت و نظر 
كارشناسي شده، مازيار ناظمي از قيمت 500 ميلياردي براي اين دو تيم 

به عنوان قيمت پايه مي گويد!
بعد از دستور رئيس جمهور كه بار ديگر پرونده خصوصي شدن سرخابي ها 
را به جريان انداخت، حالا سلطاني فر نيز با اشاره به روند واگذاري دو باشگاه 
پرسپوليس و استقلال كه بر اساس مصوبه دولت در مردادماه 1394 در 
تملك دولت باقي ماندند، تأكيد مي كند كه استارت كار با جديت تمام زده 
شده است: »مصمم هستيم فرآيند خصوصي سازي استقلال و پرسپوليس 
را به سرانجام برسانيم. اين مهم در كميته تخصصي اقتصاد دولت هم به 
تصويب رسيده و در نوبت طرح در دولت قرار دارد تا فرآيند اجرا در سازمان 

خصوصي سازي دنبال شود.«
طبق گفته هاي وزير ورزش، سرخابي ها نمي توانند بيش از يك خريدار 
داشته باشند. در شرايطي كه پيشتر همواره در بحث واگذاري گفته مي شد 
كه قسمتي از سهام به هواداران عرضه مي شود، اما اين بار سلطاني فر نظر 
ديگري دارد: »خصوصي سازي كه مدنظر ماس��ت، واگذاري صددرصد 
سهام است و هر مجموعه اقتصادي كه با سازمان خصوصي سازي به تفاهم 
برسد صددرصد س��هام را واگذار مي كنيم. از همين الان هم تعدادي از 
پيشكسوتان دو باشگاه اعلام آمادگي كرده اند تا در فرآيند خصوصي سازي 
مشاركت داشته باشند. آنها متقاضي خريد دو باشگاه هستند كه بايد بعد از 
تصويب دولت با سازمان خصوصي سازي مذاكره و تعامل داشته باشند.« 
در واقع با مطرح شدن دوباره بحث واگذاري، برخي پيشكسوتان دو تيم 
براي خريد اعلام آمادگي كردند كه از اين بين مي توان به علي پروين اشاره 
كرد. اسطوره باشگاه پرسپوليس كه البته خريدار شخصي نيست و تأكيد 
دارد كه شركت »پي�شكسوتان كهن پرسپوليس« متشكل از 100 عضو 
خواهان خريد باشگاه است. شركتي كه شيريني، دست راست رويانيان 
مديرعامل سابق پرسپوليس پشت آن است و حرف و حديث هاي زيادي 

در خصوص آن وجود دارد!
اگرچه بحث قيمت گذاري و تش��خيص صلاحيت خريداران احتمالي 
سرخابي هاي پايتخت به عهده كارگروهي تخصصي خواهد بود، اما مرتبه 
آخر، همين دليل اصلي منتفي شدن بحث واگذاري بود  )هيئت وزيران 
صلاحيت خريداران را تأييد نكردند تا بحث واگذاري مس��كوت بماند و 
در نهايت ملقي شود(. با اين حال، وزير س��عي دارد با مثبت نشان دادن 
بحث واگذاري، آن را اصلي ترين راه براي بهبود شرايط دو تيم و همچنين 

فوتبال ايران بخواند.
تجربه اما  نش��ان مي دهد كه نمي توان خيلي به اين مسائل خوش بين 
بود، چرا كه فوتبال ايران تجربه هاي ناخوشايند زيادي از خصوصي شدن 
تيم ها بدون مهيا بودن بستر لازم دارد كه نمونه بارز آن راه آهن است. تيم 
ريشه داري كه با واگذاري به بخش خصوصي، پايانی تلخ بر آن نوشته شد يا 
حتي نفت تهران كه با برداشته شدن دست حمايتي وزارت نفت، اوضاعي 
اسفناك را تجربه كرد و حالا هيچ تضميني وجود ندارد كه اين اتفاق هاي 
تلخ براي پرس��پوليس و اس��تقلال هم رخ ندهد. تيم هايي كه با وجود 
هواداران زياد، مشكلات و بدهي هاي هنگفتي دارند كه اين خود مي تواند 
مهم ترين مسئله تأثيرگذار در بحث خصوصي شدن آنها باشد، بحثي كه 

شايد به پاياني ناخوشايند براي اين دو تيم پرطرفدار بينجامد!

دنيا حيدري

 بازي خداحافظي كمترين كار است
برگ��زاري ب��ازي خداحافظ��ي ب��راي 
س��تاره هايي كه س��ال ها براي تيم ملي 
كشورشان از جان و دل مايه گذاشته اند، 
كار س��ختي نيس��ت و برعكس كمترين 
كاري اس��ت كه مي توانيم ب��راي تقدير 
و تش��كر از آنها انجام دهي��م، اما اهمال 
مي كنيم. سال هاست كه برابر ستاره هاي 
نامي خود اهمال مي كني��م. مي توان به 
س��ادگي در قالب يك بازي دوستانه كه 
نياز تيم ملي اس��ت، تدارك خداحافظي 
ستاره هايمان را ببينيم. مگر غفوري فرد براي محمد پنجعلي در بازي 
ايران و الجزاير تدارك يا خداحافظي باش��كوه را ندي��د؟ در يك بازي 
بين قاره اي، ايران به عنوان قهرمان آس��يا به مص��اف الجزاير قهرمان 
آفريقا رفت و بين دو نيمه با لطف غفوري فرد، رئيس وقت فدراسيون 
فوتبال از تيم ملي خداحافظي كردم. چرا نبايد چنين اتفاقي براي ديگر 
ستاره هاي فوتبال ايران رخ دهد، مگر ما چند عابدزاده، علي دايي، علي 
كريمي، مهدوي كيا، هاشميان يا سيدجلال حسيني داريم. مگر اينها و 
امثال آنها كم براي تيم ملي كشورشان زحمت كشيده اند. كاري كه آنها 
مي كنند، بسيار مهم است. اين بازيكنان پرچم ايران عزيزمان را در دنيا 
به اهتزاز در مي آورند و اين كار كمي نيس��ت. آنها فرهنگ و كشورمان 
را به مردم دنيا مي شناس��انند. به همين جام جهاني ن��گاه كنيد، چه 
اطلاعاتي از تيم هاي حاضر در اين رقابت ها به دست آورديم. از فرهنگ 
آنها چه چيزهايي ياد گرفتيم. چيزهايي كه شايد هرگز به شكلي ديگر 
فرصت آشنايي با آن را نداشته باشيم. اين تيم ملي است، تيم باشگاهي 
نيست كه بگوييم افراد بابت پولي كه مي گيرند، بازي مي كنند. در تيم 
ملي، همه به عش��ق وطن و با عرق ملي بازي مي كنند و براي موفقيت 
تيم ملي كشورش��ان و به اهتزاز در آمدن پرچم آن بر فراز دنيا از جان 
مايه مي گذارند. آيا اين تلاش مستحق برگزاري يك بازي خداحافظي 
آبرومندانه نيست؟ اين يك احترام و تقدير ساده است. نمي گوييم براي 
همه، اما براي س��تاره هايمان بايد حداقل ب��ازي خداحافظي بگيريم. 
متأسفانه مدام از مرام تختي مي گوييم، اما خودمان گامي در راهي كه 
تختي گذاشته بود، نمي گذاريم. در حالي كه اين يك فرهنگ سازي و ياد 

دادن احترام گذاشتن به جوان ترهاست، اما ما كجاي كاريم؟!

 بخشي سومين طلايي ايران 
در تکواندوي ارتش هاي جهان

اميرمحمد بخش��ي، هوگوپوش وزن 68- كيلوگرم كشورمان به مدال 
طلاي بيست و چهارمين دوره مس��ابقات قهرماني ارتش هاي جهان 
دست يافت. در روز سوم مس��ابقات قهرماني ارتش هاي جهان 2018 
اميرمحمد بخشي در وزن 68- كيلوگرم به مصاف حريفانش رفت. او 
پس از پيروزي مقابل ايروم نئي از كامرون، برنارد هاركورت كانادايي و 
اديوال كويرينو از برزيل به فينال رسيد. تكواندوكار كشورمان در فينال 
اين رقابت ها نيز ولاديمير از بلغارستان را 25 بر 5 از پيش رو برداشت تا 

طلايي اين دوره از رقابت ها لقب گيرد. 

غلبه بر فيليپين 
شيوا نوروزي
   بسکتبال 

حكم صعود تيم 
ملي بس��كتبال 
ايران به جام جهاني 2019 را امضا مي كند. تيم 
ملي بسكتبال كشورمان امروز در ديداري حساس 
در مانيل به مصاف فيليپين مي رود و در صورتي 
كه شاگردان شاهين طبع موفق به شكست حريف 
ش��وند، صعودش��ان به جام جهاني چين قطعي 
مي ش��ود. در ادام��ه بازي ه��اي پنج��ره پنجم 
رقابت هاي انتخابي جام جهاني آسمانخراش ها 
يكي ديگر از تيم ه��اي مدعي گروه  F را پيش رو 

دارند. فيليپين در حالي در خانه از تيم كشورمان 
پذيرايي مي كند كه همين چند روز پيش مقابل 
قزاقستان تن به شكس��ت داد تا شرايطش براي 
صعود سخت ش��ود. اين تيم از 9 بازي خودپنج 
پيروزي كسب كرده و با يك امتياز كمتر نسبت 
به ايران در رده سوم گروه قرار دارد. در اين بين 
بسكتباليس��ت هاي ايران هم در بازي آخر خود 

برابر استراليا شكست خوردند. تيم كشورمان از 
9 بازي، شش برد به دست آورده و با قرار گرفتن 
در رده دوم گ��روه پ��س از كانگوروهاي صعود 
كرده، شانس اصلي رسيدن به جام جهاني است. 
در صورتي كه تيم ما يك برد از س��ه بازي باقي 
مانده را با پيروزي پش��ت سر بگذارد بليت جام 
جهاني برايم��ان رزرو مي ش��ود. البته عملكرد 

بازيكنانمان در مصاف با اس��تراليا با اشتباهات 
زيادي همراه بود تا جايي كه نه در حمله قدرت 
هميشگي را داشتيم و نه در دفاع سد راه حريف 
ش��ديم. اگرچه غيبت بازيكناني چون حدادي، 
نيكخواه و كاظمي در عملكرد كلي تيم تأثيرگذار 
بود، اما انتظار مي رود در ب��ازي امروز بچه هاي 
ايران همانند بازي رفت به خوبي از پس فيليپين 
برآيند و شكستي ديگر را به آنها تحميل كنند. 
ريكاوري روحي يكي از مهم ترين مسائلي است 
كه بدون شك كادر فني توجه زيادي به آن دارد 
ت��ا در ماني��ل ش��اهد عملك��رد بهت��ري از 
آس��مانخراش هاي اي��ران باش��يم. از آنجا كه 
فيليپيني ها در خانه ش��كننده ظاهر شده اند، 
امروز مي تواند روز خوبي براي بس��كتبال ايران 
باشد تا براي سومين بار صعود به جام جهاني را 
تجربه كنيم. تيم ملي بس��كتبال كشورمان دو 
بازي آخر خود را نيز اسفندماه در تهران مقابل 

ژاپن و استراليا برگزار خواهد كرد. 

پيروزي بر فيليپين
 رمز صعود آسمانخراش ها

 به جام جهاني 
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دشمنان قديمي
 در انتخابي يورو 2020 به هم رسيدند

مراسم قرعه كشي مرحله انتخابي جام ملت هاي اروپا 2020 ديروز در شهر 
دوبلين پايتخت جمهوري ايرلند برگزار شد كه هلند و آلمان در يك گروه 
A قرا رگرفتند.بر اساس گروه بندي مرحله انتخابي يورو 2020 در گروه

انگليس، جمهوري چك، بلغارستان، مونته نگرو و كوزوو، در گروه B پرتغال، 
اوكراين، صربستان، ليتواني و لوكزامبورگ، در گروه C هلند، آلمان، ايرلند 
شمالي، استوني و بلاروس، در گروه D سوئيس، دانمارك، ايرلند جنوبي، 
گرجستان و جبل الطارق، در گروه E كرواسي، ولز، اسلواكي، مجارستان 
و آذربايجان، در گروه F اسپانيا، سوئد، نروژ، روماني، جزاير فارو و مالت، در 
گروه G لهستان، اتريش، رژيم اشغالگر قدس، اسلوني، مقدونيه ولتوني، 
 I فرانسه، ايس��لند، تركيه، آلباني، مولداوي و آندرو، در گروه H در گروه
بلژيك، روسيه، اسكاتلند، قبرس، قزاقستان و سن مارينو و در گروه J  هم 
ايتاليا، بوسني، فنلاند، يونان، ارمنستان و ليختن اشتاين قرار گرفته اند.  از 
هر گروه دو تيم برتر صعود مي كنند و چهار تيم ديگر از پلي آف ليگ ملت ها 
به اين رقابت ها راه خواهند يافت. مسابقات يورو 2020  در 12 شهر اروپايي 

برگزار خواهد شد.  

محمد پنجعلي

پيشكسوت فوتبال 

زياده خواهي هاي تمام نشدني كيانوش!
از روز اول هم معلوم بود او به اين سادگي ها 

دس��ت از خودخواه��ي و لجاج��ت 
برنمي دارد. روزي كه خبر بازگشت كيانوش رستمي به تمرينات تيم 
ملي رسانه اي شد، باور اين ادعا كه از سوي فدراسيون مطرح شد واقعاً 
سخت بود. حال كه بحث درخواست عجيب اين وزنه بردار مطرح شده، 
معلوم مي شود نگراني ما بي دليل نبوده است. رستمي كه با تمرينات 

شخصي براي مسابقات جهاني آماده شد و در نهايت هم 
در اين رويداد مهم دس��تش به مدال نرسيد حالا از 
فدراسيون وزنه برداري خواس��ته تا برايش اردوي 
خارجي ت��دارك ببينند! خواس��ته اي كه معلوم 
نيست نظر شخصي رستمي بوده يا اطرافيانش، 
كساني كه با مشاوره هاي غلط به غرور بيش از 
حد او دامن مي زنند. در هر صورت درخواست 
اردوي برون مرزي، آن هم در ش��رايطي كه 
ساير ملي پوشان در ايران تمرين مي كنند را 
بايد زياده خواهي هاي تمام نشدني رستمي 
ناميد، به ويژه در وضعيت فعلي كه تيم هاي 
ملي تمام رش��ته ها با مش��كلات اقتصادي 
شديد مواجه هستند. با اينكه گفته مي شود 
فدراسيون به جد با اين درخواست مخالفت 

كرده، اما تجربه ثابت ك��رده كه مخالفت با 
كيانوش رستمي سرانجام به نفع او تمام مي شود. 

زورمان به حريفان قدرتمند نرسيد 
عملك��رد نماينده         بازتاب
واليبال اي��ران در 
جام باشگاه هاي جهان آنقدر ضعيف بود كه حتي 
س��رمربي اين تيم نيز به آن اذعان كرده اس��ت. 
خاتم اردكان براي اولين بار به جام باش��گاه هاي 
جهان اعزام شد و در نهايت هم هر سه بازي خود 
را با شكس��ت و بدون گرفتن يك ست به پايان 
رساند. محمدرضا سالك، مرد اول كادر فني خاتم 
در گفت وگو با مهر ب��ه ناتواني ش��اگردانش در 
مصاف با حريفان قدرتمند اش��اره و عنوان كرد: 

»واقعيت اين است كه بازيكنانم دو برابر بيشتر از 
تلاشي كه در رقابت هاي ليگ داخلي داشتند در 
جام باشگاه هاي جهان تلاش كردند، اما زورمان 
به اين تيم ها نرسيد. تيم ترنتينوي ايتاليا كه در 
گروه ما بود، موفق شد به فينال مسابقات راه يابد 
و يكي از پرافتخارترين تيم هاي مسابقات بود. به 
غير از لژيونرهاي واليبال ايران اگر تمام بازيكنان 
منتخب داخل��ي ني��ز در قالب ي��ك تيم جمع 
مي شدند، باز نمي توانستند حتي يك ست از اين 

تيم ها بگيرند. 

        چهره
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برانكو ايوانكوويچ:  من هم سيد را  از تيم ملي خط زدم!


